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Sikeres nyári szezon után: ígéretes színházi évad és növekvõ nézõi érdeklõdés
Sikerrel zárult a nyári idõszak és a VIDOR Fesztivál is

a Móricz Zsigmond Színház számára. A Rózsakert Sza-
badtéri Színpadon és a Kossuth téren rendezett elõadá-
sok, koncertek is népszerûek voltak, ezt pedig a bevétel
és a nézõszám is igazolta. Az új évadban az elõre meg-
vásárolt bérletek, valamint az elmúlt idõszak tapaszta-
latai alapján jó idényre számít a színház vezetõsége.

Telt házas elõadások és tapsviharok igazolják az idei
sikeres nyárzárást a Móricz Zsigmond Színház számára.
A Rózsakert Szabadtéri Színpad nyári évadát és a VIDOR
összmûvészeti programsorozatot szervezõ színház igaz-
gatója, Kirják Róbert elmondta, a szabadtéri látogatottsá-
ga a tavalyi évhez képest 57 százalékkal nõtt, a 12 saját
és 7 vendég produkcióra pedig összesen több mint 15 ezer
nézõ érkezett. Továbbá népszerûek voltak a gyermek-
filmvetítések és a foci Eb három közvetítése is.

Telt házas nyári hónapok
A VIDOR Fesztivál ideje alatt a színház helyszínein

összesen 121 színész, 26 elõadás és több mint 7300 nézõ
volt. A város fõtere pedig szinte mindennap koncertektõl
volt hangos. – A nézõszámok azt mutatják, hogy a sza-
badtéri színpad elõadásai is nagyon népszerûek voltak,
illetve a VIDOR Fesztiválon is szinte minden elõadásunk
teljes telt házzal ment. Nehéz lesz ezt felülmúlni. Na-
gyon elégedett vagyok és bízom benne, hogy hasonló

nyarak és VIDOR Fesztiválok következnek majd – mondta
az igazgató.

Egyre több a bérletes
A jegy- és bérleteladások száma sem volt kevés a nyári

idõszak alatt. Kirják Róbert hozzátette, a bérletek értéke-
sítése már júniusban elindult. – A tavalyi évben nagyon
nagy ugrás volt mind a Krúdy Kamara, mind a Nagyszín-
pad bérleteseinek az emelkedésében. Úgy néz ki, idén
ezt sikerül majd felülmúlni. A Krúdy Kamarában már a 15
százalékot meghaladta, a Nagyszínpadon pedig már kö-
zelít a 10 százalékhoz az emelkedés. Ez közel 400 új bér-
letest jelent a Móricz Zsigmond Színháznak. Ez a szám is
azt jelzi, hogy jó irányba haladunk: egyre több nézõ nem
csupán az elõadások megtekintésével elégszik meg, ha-
nem bérletet is szeretne vásárolni – folytatta Kirják Róbert.

Sikerdarabok a 2024/25-ös évadban
– Az öt fõbemutatóból négyben teljesen biztos vagyok,

hogy közönségkedvenc lesz. A padlás, az Alul semmi, a
Király beszéde és az Aranylakodalom mind olyan címek,
amelyek önállóan is meghatároznák az évad sikerét. Az
irodalomkedvelõk, a Kosztolányi-rajongók minden bi-
zonnyal a Pacsirta iránt fognak lelkesedni. Úgy érzem, a
nagyszínpadunk nagyon jó darabokkal megy végig az évad
folyamán. A Krúdy Kamarában a Játszd újra, Sam!, illet-
ve a Házassági leckék középhaladóknak szintén nagyon

ismert címek. A Yermát viszont valószínûleg nem sokan
ismerik, ez egy komolyabb, mélyebb drámai elõadás lesz
– mutatta be az elkövetkezendõ év terveit az igazgató, s
hozzátette: a Krúdy Kamarában még a Pánik, avagy férfi-
ak az idegösszeomlás szélén címû elõadás is bekerült a
bérletek közé.

A padlással indítanak
Az évadnyitó elõadás A padlás családi musical lesz
majd október 19-én, emellett a gyermekek számára is
terveznek programokat az idei szezonra. A legkiseb-
bek láthatják majd az Ózt, a Ruminit, valamint Bogyó
és Babóca legújabb kalandjait is megnézhetik. Továb-
bá vendégelõadás lesz a Hisztis királykisasszony.

(Szerzõ: Csatári Jázmin Abigél)

Ízek és hagyományok kavalkádja

A szeptember 8-án a Sóstói Múzeumfaluban megrendezett gasztronómiai fesztiválon 18 csapat kínálta a régi Ma-
gyarország ízeit, különös figyelmet szentelve a kárpátaljai ételeknek és népi hagyományoknak. A vendégek külön-
féle káposztás ételeket, édességeket és leveseket kóstolhattak, miközben népi mesterségek bemutatóit is megtekint-
hették. A szakmai zsûri értékelte az ételeket, a legfinomabb édesség díját a molnárgombóc nyerte el.

Rekordév az egyetemen

A Nyíregyházi Egyetem 2024-re az elmúlt évtized leg-
sikeresebb évét zárta, felvételi számadatai 13 százalék-
kal emelkedtek. Idén 2174 elsõs hallgató kezdi meg ta-
nulmányait, így a hallgatói létszám közelíti az ötezret.
A nemzetközi hallgatói létszám meghaladja a három-
százat, emellett az intézmény folyamatosan bõvíti kül-
földi partnereinek körét. Az intézmény új, angol nyelvû
képzéseket is indít, és az elsõk között vezeti be az E-
mobilizáció specializációt és a Mesterséges intelligen-
cia alkalmazásai szakirányú továbbképzést. Az egyetem
továbbá kiemelt figyelmet fordít a hagyományos terüle-
tekre is, például a több mint 55 éves pilótaképzésre és a
pedagógusképzésre, ahol szintén jelentõs növekedés
mutatkozik. Az elsõ helyes jelentkezõk száma nagyarány-
ban nõtt az elmúlt évhez képest, idén 1213 fõ jelentke-
zett, szemben a tavalyi 873 fõvel. Ez nagyrészt a mester-
szakos jelentkezések bõvülésének köszönhetõ, de jelen-
tõs az alapszakos (124%) és az osztatlan pedagóguskép-
zések (135%) elsõ helyes jelentkezéseinek növekedése
is – derül ki az egyetem felvételi számadataiból.

80 éve bombázták a
vasútállomást

80 évvel ezelõtt bombatámadás érte a nyíregyházi
vasútállomást, melynek következtében sokan életüket
vesztették, rengetegen megsebesültek, számos család
hajléktalanná vált, valamint fontos intézmények és pol-
gári házak semmisültek meg. Ez volt az elsõ alkalom,
hogy Nyíregyháza közvetlenül megtapasztalta a II. vi-
lágháború borzalmait, amelyeket addig csak a hírekbõl
ismert a lakosság. A tragikus események 80. évforduló-
jára szeptember 6-án délelõtt koszorúzással egybekö-
tött megemlékezést tartottak az állomáson, ahol felidéz-
ték a bombázás emlékét. A megemlékezés során több
intézmény képviselõi, valamint az önkormányzat elhe-
lyezték az emlékezés koszorúit az eseményeket felidé-
zõ tábla elõtt. Aznap az Északi temetõben is tisztelettel
adóztak a bombázás áldozatai elõtt, és megemlékez-
tek a vármegye hõsi pilótáiról is.
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Az iskolakezdésre megújult az Árok és a Moszkva utca

Mozgás Receptre és Richter Egészségváros:
kiemelt témák az idei orvostalálkozón

Nyíregyháza önkormányzata több mint 10 éve szer-
vez éves orvostalálkozókat, ahol szakmai tapasztalato-
kat osztanak meg és új fejlesztésekrõl számolnak be. Az
idei eseményen kiemelt téma volt a Mozgás Receptre
programhoz való csatlakozás, valamint a Richter Egész-
ségváros bemutatása.

Az idei esemény kiemelt témái között szerepelt, hogy
Nyíregyháza önkormányzata csatlakozott a Mozgás Re-
ceptre programhoz, amelyet a Magyar Életmód Orvosta-
ni Társaság gondoz, és az Aktív Magyarország Program
része. A találkozón hangsúlyozták, a program célja az
egészségben eltöltött életévek számának növelése a la-
kosság fizikai aktivitásának növelése által. Az orvosok
mozgást írhatnak fel receptre, amit a páciensek a Szabad-
idõsport-központban válthatnak be ingyenes mozgási le-
hetõségekre.

30 betegség elõfordulása
csökkenthetõ

– Jelenleg a halálesetek 47 százaléka valamilyen vi-
selkedési kockázathoz köthetõ, míg 9,7 százalékuk egy-
értelmûen a mozgásszegény életmód következménye. Ez
rávilágít arra a problémára, hogy a lakosságnak mind-
össze 4 százaléka éri el a WHO által ajánlott fizikai ak-
tivitási szintet, míg 59 százalékuk soha nem végez sem-
milyen mozgást. Az elsõdleges cél az, hogy minél töb-
ben kezdjenek rendszeresen mozogni, és érjék el a szak-
mai testületek által javasolt heti 150 perc közepes inten-
zitású fizikai aktivitást. Ezzel jelentõsen csökkenthetõ a
cukorbetegség és a magas vérnyomás elõfordulása, eny-
híthetõk a tünetek, és hozzájárulhatunk az onkológiai

betegségek elõfordulásának csökkentéséhez, a gyógyulás
javításához, valamint a demencia és depresszió kocká-
zatának mérsékléséhez. Összességében több mint 30
különféle betegség elõfordulása csökkenthetõ megfelelõ
mozgással – mondta el dr. Babai László István, a Magyar
Életmód Orvostani Társaság elnöke.

Városi kezdeményezések
az egészségért

Nyíregyházán a Mozgás Receptre beváltására a Moz-
dulj Nyíregyháza! keretében az elõre megjelölt jelzéssel
ellátott foglalkozásokon biztosítanak lehetõséget a Váro-
si Stadionban, a Szabadidõsport-központban szeptember
23-tól. Az orvostalálkozón ezen felül bemutatták a részt-
vevõknek a Richter Egészségváros kezdeményezés rész-

leteit is. A Richter Egészségváros program keretében ok-
tóber 5-én a látogatók ingyenesen, elõzetes regisztráció
nélkül vehetnek részt különbözõ szûrõvizsgálatokon,
egészségügyi tanácsadásokon és elõadásokon. Az egész-
ségmegõrzés és a betegségek megelõzése alapvetõ fon-
tosságú a hosszú és minõségi élet érdekében, ezért a prog-
ram kiemelt célja, hogy kortól és nemtõl függetlenül a
lehetõ legtöbben vegyenek részt rajta.

Eredményes a városi sportkoncepció
Az eseményen dr. Kovács Ferenc polgármester is jelen

volt, aki hangsúlyozta, hogy a városvezetés szorosan
együttmûködik az egészségügyi szervezetekkel, és már
évek óta a prevencióra helyezik a hangsúlyt a városi sza-
badidõsport-fejlesztések terén. – 2011-ben elindított sport-
koncepciónk azóta is sikeresen mûködik, számos ered-
ményt felmutatva. A versenysport mellett nagy hangsúlyt
fektettünk a szabadidõsport támogatására és az egész-
ségmegõrzésre. Az infrastrukturális fejlesztések kereté-
ben elkészült egy 80 kilométeres kerékpárút-hálózat, négy
rekortán borítású futópálya, valamint egy erdei atlétikai
pálya. Iskolai sportlétesítményeket és 18 tornatermet újí-
tottunk fel, valamint megépítettük az Atlétikai Centru-
mot és a stadiont, utóbbi különlegessége, hogy rekortán
futópálya is létesült a területén, amit bárki szabadon hasz-
nálhat, ami egyedülálló az országban – részletezte dr.
Kovács Ferenc, aki hozzátette, a 2013-ban útjára indított
Mozdulj Nyíregyháza! programsorozat elsõdleges célja,
hogy a városlakók még inkább megszeressék a sportot. A
rendezvény népszerûsége évrõl évre folyamatosan nõ, a
mozgásformák palettája bõvül – minden korcsoport szá-
mára. (A 2024 õszi részletek a 11. oldalon.)

(Szerzõ: Szabó Gabriella)

Befejezõdött Nyíregyházán az Árok utca 539 méteres
szakaszának, valamint a Moszkva utca 406 méteres ré-
szének felújítása. A város saját forrásaiból, 121 millió
forint felhasználásával megvalósított beruházás eredmé-
nyeként a lakók és a közlekedõk már használatba vehe-
tik a megújult útszakaszokat. Szeptemberben az Ér és
Árpád utcák felújítása is megkezdõdött, ahol 300, illetve
310 méteres szakaszok kapnak új burkolatot. Az újabb
munkálatok várhatóan szeptember 30-ra fejezõdnek be.

Augusztus 30-tól már használatba vehetõk a megújult
Árok és Moszkva utcai útszakaszok. A közel 1 kilométer
hosszú területen végzett aszfaltmarási és helyreállítási
munkálatok augusztus elején kezdõdtek, és az önkor-
mányzat terveinek megfelelõen az iskolakezdésre befe-
jezõdtek.

Négy utca újul meg teljesen

Dicsõ Péter, a NYÍRVV Nonprofit Kft. közterület-keze-
lési igazgatója elmondta, kiemelt figyelmet fordítanak
arra, hogy az utakat a lehetõ leggyorsabban, minimális
közlekedési fennakadás mellett újítsák fel. – A NYÍRVV
Nonprofit Kft. idén is folytatja Nyíregyháza úthálózatá-
nak felújítását. Tavasszal már egy nagyobb volumenû
munkát sikerült elvégezni, amelyet most augusztusban
és szeptemberben folytatunk. Az érintett négy utca az
Árok, a Moszkva, az Ér és az Árpád utca. Ezeken a sza-
kaszokon a régi, töredezett, kátyús és balesetveszélyes
burkolatot elbontottuk, az aknaelemeket szintbe emel-
jük, majd az utcák új aszfaltburkolatot kapnak. Termé-
szetesen az útburkolati jelek is megújulnak. Az Árok ut-
cán 539 méter, a Moszkva utcán pedig 410 méter hosszú-

ságú szakasz készült el augusztus 30-ára.
Az iskolakezdést is figyelembe vettük, hi-
szen ez a két utca forgalmas, jelentõs gép-
jármûforgalmat bonyolít le – mondta a
közterület-kezelési igazgató.

Folytatódik az útfelújítási
program

A tavasszal elindított útfelújítási prog-
ram részeként már megújult az Ószõlõ, a
Fürdõ és a Berenát utca is. Ezek a munká-
latok a város közúti infrastruktúrájának
átfogó fejlesztési tervéhez kapcsolódnak,
amely az önkormányzat hosszú távú cél-
jai között szerepel. A jelenlegi felújítások,
beleértve a következõként sorra kerülõ Ér

és Árpád utcákat is, a város saját költségvetésébõl, 121
millió forintból valósulnak meg. – A másik két utca, az
Árpád és az Ér utca felújítása szeptemberben kezdõdött,
és a munkálatok várhatóan szeptember végére fejezõd-
nek be. Az Árpád utca 310 méter hosszú szakasza, az
Arany János utca és a Damjanich utca között kap új bur-
kolatot. Az Ér utcában a Széchenyi utca és a Kiss Ernõ
utca közötti zsákutca, mintegy 300 méteres szakasza
szintén megújul – tette hozzá Dicsõ Péter.

Kiemelt cél a közútfejlesztés
Dr. Kovács Ferenc polgármester korábban hangsúlyoz-

ta, a város közúthálózatának megújítása az elmúlt évti-
zed kiemelt feladata volt, és a jövõben is fontos szerepet
kap. A városvezetés célja, hogy az elkövetkezõ években
tovább folytatódjanak az útfelújítások, nemcsak önkor-
mányzati forrásokból, hanem a TOP Plusz program kere-
tében elnyert uniós forrásokból is.

(Szerzõ: Boros Rita)

A Mozgás Receptre programhoz való csatlakozás
lezárása kézfogással. Dr. Kovács Ferenc polgármester

dr. Babai László Istvánnal, a Magyar Életmód Orvostani
Társaság elnökével.
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Újdonságokkal vár az idei szakMAfest:
online elérhetõség és szülõi értekezlet

A tavalyi év nagy sikerére építve, idén szeptember
18-án újra a szakmák világa tölti meg a Kossuth teret a
szakMAfest keretében. A rendezvény minden korosztály
számára kínál érdekes programokat, a legkisebbektõl az
idõsebbekig. A szakmai bemutatók mellett izgalmas és
játékos feladatokkal várják az érdeklõdõket. Az esemé-
nyen szinte minden fontos szakma képviselteti magát.

 A várható programokról a városházán tartottak tájé-
koztatót. A rendezvényt Nyíregyháza önkormányzata, a
szakképzés, a kormányhivatal, a térség jelentõs gazda-
sági szereplõi, valamint a foglalkoztatási területen érin-
tett szervezetek közötti együttmûködés teszi lehetõvé. A
fesztiválon idén már 20 cég vesz részt, a Nyitott gyárak
helyszínén például 12 vállalat köszönti majd a fiatalokat
szakemberekkel, érdekességekkel.

Több újítással készülnek

 Gurbánné Papp Máriától, a Nyíregyházi Szakképzési
Centrum fõigazgatójától megtudtuk, idén újításokkal is
érkeznek. – Az idei év újdonsága, hogy szélesebb cél-
csoportokat kívánunk elérni, és az eseményeket online is
követhetik az érdeklõdõk. Egy QR-kód segítségével a
Discordon keresztül azok is nyomon követhetik az ese-
ményeket, akik Nyíregyházától távolabb élnek. A cél
most is az, hogy minél több szakmát megismertessünk,
egészen óvodáskortól felnõttkorig várjuk az érdeklõdõ-
ket. Várjuk a szülõket, nagyszülõket is, õket elsõsorban
délután 3-kor, elõször tart ugyanis közös szülõi értekez-
letet az Agrárszakképzési Centrum, a Nyíregyházi Szak-
képzési Centrum és a Nyíregyházi Tankerületi Központ,

amely a gyermekek pályaorientációját segíti majd – rész-
letezte a fõigazgató.

Egyedülálló nyíregyházi összefogás

A rendezvényen közösen dolgozó cégek munkája na-
gyon fontos, errõl a városi nagyfoglalkoztatók képvisele-
tében Tóth Csaba, a LEGO Manufacturing Kft. HR-igaz-
gatója beszélt. – A cégek általában beszélgetnek egy-
mással és részt vesznek konferenciákon, de úgy vélem,
ez a nyíregyházi összefogás egyedülálló. Ez egy foglal-
koztatási együttmûködés, melyben vállalatok, cégek, a
város, oktatási intézmények, a kamara, kormányhivatal,
mindenki, aki valamilyen szereppel bír a munkaerõpia-
con, egy közös cél érdekében összefog és jól tervezett,
különféle tevékenységeket végez. Például egy fesztivált
szervez a fiataloknak – mondta.

Eligazodás a munkahelyválasztásban

Ebben az évben a kormányhivatal is része az együttmû-
ködésnek. Román István fõispán a tájékoztatón tekintett
vissza, miként változott a munkaerõ-piaci helyzet a vár-
megyében. – Régen mi versenyeztünk azért, hogy jó mun-
kahelyünk legyen, ma már a cégek versenyeznek, hogy jó
fiatalokat tudjanak foglalkoztatni. Sokkal több lehetõsége
van ma a fiataloknak elhelyezkedni, munkahelyet találni.
A rendezvénnyel szeretnénk segíteni ebben az óriási kihí-
vásban eligazodni és a Nyitott gyárak programot a várme-
gye több pontján is meg fogjuk valósítani – tette hozzá.

Prioritás a munkahelyteremtés

Dr. Kovács Ferenc polgármester hangsúlyozta, a vá-
rosvezetés öt éve fogalmazta meg a „Nyíregyháza haza-
vár” célkitûzést, amely a lakástámogatás mellett a mun-
kahelyteremtésre is nagy hangsúlyt fektet. – Ez a két té-
nyezõ kulcsfontosságú ahhoz, hogy a fiatalok, akik itt
tervezik a jövõjüket, hosszú távon is Nyíregyházán ma-
radhassanak. De nemcsak városi program ez, köszönet
illeti a kormányhivatalt, amely vármegyei szinten is tá-
mogatja ezt – emelte ki a polgármester.

A szakMAfest idén is reggeli futással indul majd, lesz Törpi
sétány, egyetemi és mûvészeti tér, valamint a Flashmob
sem marad el. Idén pecsétgyûjtõs tombolasorsolás is várja
a látogatókat. A szakmai utcák pedig 16 óráig lesznek
látogathatók. (Részletek és plakát: nyiregyhaza.hu.)

(Szerzõ: Csatári Jázmin Abigél)

Közfoglalkoztatási Kiállítás és Vásár:
félszáz vármegyei kiállító egy helyen

Újra Nyíregyháza fõtere adott otthont a térségi köz-
foglalkoztatási kiállításnak szeptember 11-én. A Sza-
bolcs-Szatmár-Bereg Vármegyei Kormányhivatal által
szervezett VII. Közfoglalkoztatási Kiállítás és Vásár ke-
retein belül közel 50 kiállító mutatta be a járási start-
munka mintaprogramok eredményeként elõállított ter-
mékeit.

Az eseményt azzal a céllal szervezte meg a várme-
gyei kormányhivatal, hogy bemutassák a közfoglalkoz-
tatás során megtermelt értékes termékeket, valamint,
hogy elismerjék az ebben részt vevõ települések vezetõ-
inek, munkatársainak és a közfoglalkoztatottaknak a
munkáját. A kiállításon a látogatók kézmûves termékek,
mezõgazdasági áruk és egyéb helyi értékek széles palet-
táját tekinthették és kóstolhatták meg.

Bõvülõ álláslehetõségek és programok

Az eseményen Román István, Szabolcs-Szatmár-Bereg
vármegye fõispánja köszöntötte elsõként a vendégeket.
– A közfoglalkoztatás egy átfogó munkaügyi rendszer
része, és örömteli hír mindannyiunk számára, hogy az
álláslehetõségek folyamatosan bõvülnek a vármegye
egész területén. Külön öröm, hogy a foglalkoztatási fõ-
osztály és osztályai rendszeresen kapnak munkaerõ irán-
ti megkereséseket, amelyekre szívesen közvetítjük a
megfelelõ jelölteket. Mivel a közfoglalkoztatást átme-
neti megoldásnak tekintjük, fontos kiemelni azokat a prog-
ramokat is, amelyek segítik az embereket abban, hogy a

közfoglalkoztatásból az elsõdleges munkaerõpiacra lép-
jenek át – mondta a fõispán.

430 milliárd forint támogatás 2011 óta

Bíró Katalin, a Belügyminisztérium Közfoglalkoztatási
Stratégiai és Koordinációs Fõosztályának osztályvezetõ-
je is részt vett a rendezvényen, aki elmondta, a Belügy-
minisztérium az idei évben több mint 23 milliárd forintot
biztosított közfoglalkoztatási programokra Szabolcs-
Szatmár-Bereg vármegyében, amely 16 311 fõ munka-
vállalását tette lehetõvé. 2011 óta több mint 430 milliárd
forint támogatást használtak fel a vármegyében.

Fókuszban a munkahelyteremtés és
gazdaságfejlesztés

Az elmúlt öt évben Nyíregyháza kiemelt figyelmet
fordított a munkahelyteremtésre és a gazdaságfejlesztés-
re, ami elsõszámú prioritásként jelent meg a város veze-
tésének célkitûzései között. Dr. Kovács Ferenc polgár-
mester a rendezvényen kiemelte, az eredmények önma-
gukért beszélnek, a munkanélküliség jelentõsen csökkent
és a közfoglalkoztatás szerepe is visszaszorult a gazda-
sági fejlõdés következtében. – Szeretnénk, ha az állásle-
hetõségek elsõsorban helyi lakosokhoz jutnának el, nem-
csak Nyíregyházán, hanem a megye egész területén is.
Több mint tízéves tapasztalatunk alapján megállapítha-
tó, hogy a nagy nyíregyházi munkáltatók dolgozóinak

körülbelül fele más településekrõl érkezik. Ezért fontos,
hogy új lehetõségeket kínáljunk a megye szélesebb la-
kosságának – részletezte dr. Kovács Ferenc.

Idén negyedik alkalommal meghirdetett termékdíj
pályázat eredményeként Fehérgyarmat Város Önkor-
mányzata harmadik helyezett lett kézmûves terméke-
ivel, Tiszadada Község Önkormányzata ezüstérmet
nyert száraz tésztáival, míg az aranyérmet Nyírtass
Község Önkormányzata kapta horgolt termékeivel és
gyermekágynemûivel. Nyírtass közfoglalkoztatási prog-
ram keretében 5 munkavállalót foglalkoztat a kézi-
munkák elõállítására. A korábbi évek gyakorlatának
megfelelõen az idén is több vármegyében van kiállí-
tás, majd szeptember 20-án és 21-én Budapesten mu-
tatják be az egész országot átfogó eredményeket.

(Szerzõ: Szabó Gabriella)
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LEGO Játékváros: egy nap a játék és alkotás jegyében
A tavalyi nagy sikerû rendezvény után szeptember 8-

án ismét LEGO Játékváros várta az érdeklõdõket, ezút-
tal a Nyíregyházi Egyetem campusán. A 16 éve Nyír-
egyházán mûködõ nagyvállalat számtalan játékos és kre-
atív programmal készült a LEGO kedvelõinek, kortól füg-
getlenül kicsiknek és nagyoknak egyaránt.

Már a megnyitó utáni félórában is rengeteg volt az ér-
deklõdõ a Nyíregyházi Egyetem campusán, a résztvevõk
életkorából úgy látszott, gyerekek és felnõttek egyaránt
szeretik a LEGO-t és a játékot. Térképpel és pecsétgyûjtõ
füzettel is készültek a szervezõk.

Közösségi szerepvállalás
A LEGO Helyi Közösségi Szerepvállalás programjában

minden évben számos jótékonysági és közösségi rendez-
vényt szerveznek, ezek egyike a Játékváros. Ezt a nagy-
szabású, ingyenes programot elõször 2023-ban hirdették
meg Nyíregyházán, akkor a Kossuth téren. Már elsõ alka-
lommal is óriási volt az érdeklõdés, mintegy húszezren
játszottak a belvárosban. Idén a változatosság érdekében
az egyetem campusán szervezték meg a Játékvárost.

LEGO oktatás az egyetemen
A LEGO gyár azon túl, hogy fontos a város gazdasági

életében, az oktatásban is komoly szerepe van. A Nyír-

egyházi Egyetemen mûködik például a LEGO Education
Innovation Studio, ami egy módszertani központ, ahol a
tanárképzés minden hallgatója elsajátítja a játékos tanu-
lás alapjait. Ebben az évben a tudományos és technoló-
giai program különösen nagy hangsúlyt kapott.

Kreatív, fejlesztõ játékok
Az egyetem Kodály termében például óriási asztalok-

ra pakoltak ki LEGO kockákat és azt kérték a résztve-
võktõl, hogy építsék meg azt, ahogy az emberiség felfe-
dezi a világûrt. Hat darab ugyanolyan színû 2x4-es LEGO
kockát 915 millió különbözõ módon lehet összeépíteni
egymással – ez is mutatja, hogy mennyire kreatív és sok-
oldalú játék. – Számos kutatás bizonyítja, hogy a játék –
amikor teljesen a játékra koncentrálsz, kizárva a külvilá-
got, függetlenül attól, hogy gyerek vagy felnõtt vagy –
érzelmi és értelmi szempontból is rendkívül pozitív ha-
tással van az emberre. Emellett a játék során rengeteg
dolgot tanulhatunk meg észrevétlenül, különféle készsé-
geket fejlesztve, például amikor építõkockákkal alkotunk
valamit, mint a LEGO-val, de más játékok esetében is
hasonló a helyzet. Játékos formában pedig különbözõ is-

mereteket is átadhatunk, akár természettudományos tu-
dást, ahogy itt ma is tesszük – nyilatkozta Siket Lóránt, a
LEGO Manufacturing Kft. kommunikációs vezetõje az
eseményen.

Az ország legvonzóbb munkáltatója
A nyíregyházi gyár a világ öt LEGO gyárának az egyi-

ke, a térség egyik legnagyobb foglalkoztatója, több mint
3200 munkavállalóval. Naponta több millió építõelem
készül itt, amely világszerte eljut a gyerekekhez. Így
nemcsak Nyíregyházának fontos a LEGO, hanem a LEGO-
nak is Nyíregyháza. – Magyarország nagyon fontos hely-
szín a LEGO csoport számára, hiszen a nyíregyházi a
legnagyobb gyárunk Európában, több ezer munkaválla-
lóval, és nagy öröm számunkra az is, hogy ebben az év-
ben mi vehettük át az ország legvonzóbb munkáltatója
címet – nyilatkozta a nyíregyházi LEGO gyár igazgató-
ja, Chresten Bruun. A gyár már 16 éve mûködik Nyíregy-
házán, hamarosan pedig befejezõdik egy újabb kapaci-
tásbõvítõ beruházásuk, amellyel még több munkahelyet
kínálnak majd a lakosságnak.

(Szerzõ: Nagy Boglárka)

A Nyírjestói vízfolyás áthelyezése is segíti a munkahely-
teremtõ célok megvalósulását

Többször leírtuk: Nyíregyháza Megyei Jogú Város Ön-
kormányzata a Nyíregyházi Déli Ipari Park nagyszabású
fejlesztését végzi kormányzati támogatással, a munkahely-
teremtés jegyében. A 640 hektáros bõvítéssel az eredeti
méret megötszörözõdött, a most zajló beruházássorozat a
meglévõ ipari park szomszédságában valósul meg, ahol
világcégek kezdték el foglalkoztatást bõvítõ építkezései-
ket. Ennek részeként területi érintettség miatt a Nyírjestói
(VIII/3) mellékág új nyomvonalra történõ áthelyezése vált
szükségessé, amit körültekintõen, szakemberek bevoná-
sával végeztek el úgy, hogy biztonságosabb lett a környé-
ken keletkezõ belvizek levezetése is.

A Hortobágyi Nemzeti Park felügyeli
A tervezési idõszakban a mellékág-korrekciót és an-

nak mûszaki tartalmát az üzemeltetõ és egyéb hatósá-
gok elõírásainak megfelelõen alakították ki – tájékozta-

tott Pató István, az önkormányzat Városfejlesztési és Vá-
rosüzemeltetési Osztály vezetõje. Ennek megfelelõen a
Hortobágyi Nemzeti Park szakmai iránymutatásának fi-
gyelembevételével pl. a mellékág-korrekció elvégzése
elõtt a védett kisfészkû aszatok (Cirsium brachycephalum)
áttelepítése történt az állományok sérülésének elkerülé-
se érdekében. Szintén a szakmai iránymutatásnak meg-
felelõen és személyes szakfelügyeletük mellett a felha-
gyott nyílt árkos szakasz részleges betemetése a vegetá-
ciós periódus, valamint a hüllõk és kétéltûek szaporodási
és vermelési idõszakán kívül, augusztus 15. és október 1.
között kerül sor.

Nyílt árkos és zárt új csatorna
A vízfolyás-korrekción a tagolt terep miatt több nyílt

árkos és zárt, nagyméretû csapadékcsatorna-szakaszt ala-
kítottak ki. A zárt szelvényû csatornaszakasz 2 méter át-

mérõjû (DN 2000 ROCLA) csatornacsõbõl, 15 tisztítóak-
nával és 4 úgynevezett élõfejjel épült ott, ahol gazdasá-
gi szempontból a domborzati viszonyok miatt kedvezõbb
volt ez a változat, összesen 1175 méteren. A nyílt árkos
szakaszok 3 méter mélységet meg nem haladó árokszel-
vénnyel valósultak meg, 890 méteren. Az árok építése
mellett egyúttal megtörtént a meglévõ burkolat tisztítá-
sa, felújítása. Az árok burkolása 2000 négyzetméteren
készült el.

Az eredetibe csatlakozik
Az új nyomvonal a MÁV 113. sz. vasútvonal alatt meg-

lévõ 1,2x1,2 méteres keretáteresz alvízi burkolatától in-
dul, párhuzamosan haladva a vasútvonallal, majd a meg-
lévõ OPUS TITÁSZ trafóállomás után dél-nyugati irányba
fordul és a Debreceni út alatti híd felvizétõl mintegy 14
méterre csatlakozik vissza a Nyírjestói vízfolyás meglé-
võ szakaszába.

A városüzemeltetés kezelésébe került
Az önkormányzat tulajdonába adott csatornaszakasz

üzemeltetését – annak átépítését és mûszaki átadás-átvé-
telét követõen –  ezentúl a NYÍRVV Nonprofit Kft. végzi,
csakúgy, mint a város többi önkormányzati tulajdonban
lévõ csatornáját – erõsítette meg kérdésünkre Dicsõ Péter.
A társaság közterület-kezelési igazgatója hozzátette, ez-
zel biztonságosabbá vált a területen keletkezõ belvizek
elvezetése, hiszen a rendezettség mellett a kapacitása is
bõvült a csatornának, melyet karbantartanak majd.

(Szerzõ: Tarczy Gyula)
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Visszatekintés az önkormányzati ciklusra: eredményes öt évet zárt a város
Öt projektben számos utca és útszakasz újulhat meg

Nyíregyházán, többek között a Tölgyes, a Kossuth és a
Malom utca, de gyalog- és kerékpárút is épülhet a közel-
jövõben – többek között errõl is döntöttek a szeptember
12-ei közgyûlésen.

A csütörtöki közgyûlésen köszöntötték azokat a nyír-
egyházi sportolókat és edzõiket, akik részt vettek a 2024-
es olimpiai és paralimpiai játékokon Párizsban, mind-
annyian átvehették a város kitüntetését. A közgyûlés Sport
Bizottságának javaslatára valamennyiüket pénzösszeg-
gel is jutalmazzák. Gratuláltak a sportolóknak és további
eredményes szereplést kívántak nekik.

Sportolók, akikre büszkék lehetünk
Elsõként a pontszerzõ ötödik helyen végzõ Kovács Ri-

chárd ökölvívónak és edzõjének, Nagy Lajosnak gratu-
láltak. Hornyák Enikõ sportreferens és dr. Kovács Ferenc
polgármester ezt követõen a négyszeres olimpikont, a 28-
szoros magyar bajnok, három különbözõ távon országos
csúcstartó Helebrandt Mátét és edzõjét, Pokrovenszki
Józsefet köszöntötte. Majd a kétszeres Európa-bajnoki

ezüstérmes, háromszoros magyar bajnok válogatott Tar-
jányi István kerekesszékes vívót és edzõjét, Pákey Bélát
köszöntötték és adták át a város kitüntetését. Fucsovics
Márton teniszezõt most nem tudták személyesen köszön-
teni, jelenleg is versenyez Franciaországban, de neki is
gratuláltak az olimpiai szerepléséhez.

Köszönet az elmúlt évek munkájáért
A közgyûlési rendnek megfelelõen a polgármesteri szó-

beli kiegészítéssel folytatódott az ülés. Dr. Kovács Fe-
renc megköszönte azoknak a munkáját, akik az elmúlt
öt évben a város fejlõdésén dolgoztak, ahogy a polgár-
mester fogalmazott, nagyon eredményes öt év van az
önkormányzat mögött. Amikor megalakult a közgyûlés,
akkor megfogalmazták a ciklus prioritásait, ezek között
szerepelt a gazdaságfejlesztés segítése és erõsítése, va-
lamint a munkahelyteremtés, ez kapcsolódott a koráb-
ban elkezdett Nyíregyháza hazavár programhoz, mely-
nek célja a fiatalok helyben tartása vagy visszahívása a
városba. A vállalásokat sikerült teljesíteni, öt nagy beru-
házás is folyamatban van, az ipari park további bõvítésé-
rõl pedig a csütörtöki közgyûlésen is döntöttek – fogalma-
zott dr. Kovács Ferenc. – A Qvantum már megkezdte a
munkát, jövõre csatlakozik hozzá a Boysen, és hamarosan
a dél-koreai W-Scope is elindul. Ez gyakorlatilag azt je-
lenti, hogy a ciklus végéig több ezer új munkahely jön
létre Nyíregyházán, ami jelentõsen növeli a város gazda-
sági erejét és potenciálját – fogalmazott a polgármester.

Köszönet a leköszönõ képviselõknek
Ebben az öt évben voltak nehéz és fájdalmas pillanatok

is, ezzel folytatta gondolatait dr. Kovács Ferenc polgármes-
ter, majd a két frakcióvezetõ, Halkóné dr. Rudolf Éva és
Jeszenszki András is megemlékezett dr. Adorján Gusztávról
és Lövei Csabáról, akik az elmúlt idõszakban vesztették
életüket, és fontos tagjai voltak a város életének és a köz-
gyûlésnek egyaránt. A hamarosan véget érõ önkormányzati
ciklus értékelésében a  polgármester külön köszönetet mon-
dott azoknak a leköszönõ képviselõknek, bizottsági elnö-
köknek, akik nem indultak újra, dr. Tirpák Györgynek, dr.
Rákóczi Ildikónak és Tormássi Gézának, valamint dr. Ujhelyi
János ellenzéki képviselõnek. A képviselõk csütörtökön ta-

lálkoztak utoljára ebben a formában, mint városi közgyû-
lés, legközelebb már a júniusi választásokon mandátumot
nyert képviselõk alakuló ülését tartják a nyíregyházi város-
házán. A frakcióvezetõk megköszönték a képviselõk elmúlt
ötévnyi munkáját, amikor olyan kihívásokkal is szembe
kellett nézniük, amire korábban nem volt példa, ilyen volt
a koronavírus járvány, majd az energiaválság.

Eredményes ötéves ciklus
A nehezebb idõszakok ellenére is sikeres ciklust zár a

Fidesz-KDNP, így fogalmazott Halkóné dr. Rudolf Éva. –
Legfontosabb volt számunkra az a hatékony gazdálkodás,
tervezés és összedolgozás a frakción belül is, hogy haté-
konnyá tudjuk tenni a város fejlesztését és fejlõdését. Ha
csak az ipari park és a gazdaságélénkítõ beruházásoknak
a fejlesztését nézzük, akkor nincs mit szégyenkeznünk,
sõt büszkék lehetünk az elmúlt öt év teljesítményére. Ha
a különbözõ intézmények felújítását vesszük górcsõ alá,
nagyon eredményes ciklust zártunk. Szociális juttatások
terén sem szégyenkezhetünk. Egy nagyon sikeres és ered-
ményes ötéves ciklust zárunk magunk mögött, bízom ben-
ne, hogy az elõttünk álló öt év is legalább ilyen sikeres
lesz – mondta a frakcióvezetõ.

Sikeres párbeszéd
A Szövetségben Nyíregyházáért frakcióvezetõje is ér-

tékelte az elmúlt ciklust, köszönetet mondott a polgár-
mesteri hivatal dolgozóinak, akik a precizitásukkal segí-
tették a képviselõi munkát. A mögöttünk álló öt évben
sokszor túl tudtak lépni a politikai ügyeken, ha szakmai
vagy emberi kérdésekrõl volt szó – tette hozzá Jeszenszki
András. – Amit ki szeretnék emelni, az az együttmûkö-
dés fontossága. Visszatekintve én is inkább a pozitívu-
mokat hangsúlyozom frakcióvezetõként, hiszen az em-
bert próbáló idõkben, mint amilyen a járvány vagy az
energiaválság volt, elengedhetetlen volt a városvezetés
és az ellenzéki Szövetségben Nyíregyházáért frakció
közötti kommunikáció és együttmûködés. Számos javas-
latunk volt, mind az egészségügyi, mind a technikai té-
ren a COVID alatt és az energiatakarékossági intézkedé-
sek idején. Örülünk, hogy ezekben a kérdésekben sike-
rült elõrelépni párbeszéd alapján. Képviselõink különö-
sen aktívak voltak ebben a ciklusban.

Bursa Hungarica
A napirendi pontok megtárgyalásával folytatódott a

közgyûlés munkája, a képviselõk döntöttek arról, hogy
az önkormányzat 2025-ben is csatlakozik a felsõoktatás-
ban részt vevõ hallgatók számára kiírható Bursa Hungarica
Ösztöndíjhoz. Az elmúlt években Nyíregyháza Megyei
Jogú Város Önkormányzata évente átlagosan 80–130 fõ
szociálisan hátrányos helyzetû, állandó nyíregyházi lak-
hellyel rendelkezõ, felsõoktatásban tanuló vagy tanulni
szándékozó fiatalt támogatott.

Újabb térfigyelõ kamerák a városban
Az idei költségvetésben 20–25 darab térfigyelõ kame-

ra telepítésére szükséges pénzösszeg került jóváhagyás-
ra, a helyszínek kiválasztásakor több szempontot is fi-
gyelembe vettek, így például nagyobb projektek során
megvalósult értékeket védenek, keresztezõdésekhez,
nagyforgalmú utakhoz, parkolók és játszóterek közelébe
helyezték ki az eszközöket. A 25 új kamera kihelyezé-

sével a Közterület-felügyelet munkatársaira újabb feladat
hárult, ezért a jövõben szeretnék az ott dolgozók létszá-
mát is bõvíteni, miután az ügyeleti központ 24 órás.

Jelentõs útfelújítások kezdõdhetnek
A közgyûlés több közlekedésfejlesztéssel és belterületi

utak fejlesztéssel kapcsolatos elõterjesztését is megtárgyalt,
majd elfogadott, összesen öt darab Terület- és Településfej-
lesztési Plusz pályázati lehetõség keretében. Az egyik
pályázat megvalósításával a Tiszavasvári út – Varsó utca
– Derkovits utca közötti szakaszán közös gyalog- és ke-
rékpárút épülhet ki. A tervezett beruházás helyszínén je-
lenleg töredezett, rossz minõségû és keskeny a burkolat. A
belterületi utak II. számú ütem pályázat célja az önkor-
mányzati tulajdonú belterületi közutak felújítása, közle-
kedésbiztonsági célú fejlesztése a lakóterületekkel való
kapcsolatok javítása. Ebben a projektben a Tölgyes utca
fejlesztése valósulhat meg, a felújítás során a burkolatot 6
méterre szélesítenék, zárt csapadékvíz elvezetése kiépí-
tésére is sor kerül a szükséges helyeken, az északi oldalon
járdát alakítanak ki, valamint három helyszínen sebesség-
csökkentõ elemet is kihelyeznek. A III. ütemben három út
újulhat meg: a Kossuth utca a Vay Ádám körút és a Do-
hány utca között, a Malom utca a Bessenyei tér és a Toldi
utca között, valamint a Sóstóhegyi út a Korányi Frigyes és
a Mogyoró utca között. A V. ütemben megújulhat a Petõ
utca, amelynek során a már meglévõ szilárd burkolattól a
Verõfény utcáig, mintegy 425 méteren épülhet ki szilárd
útburkolatú út, valamint az út csapadékvíz-elvezetését
biztosító rendszer. A Belterületi utak fejlesztése projekt
VI. ütemében megvalósulhat a Vay Ádám körút, Vasvári
Pál utca és a Hunyadi utca közötti szakaszának a felújítá-
sa. Dr. Kovács Ferenc polgármester a napirendi pontok
megtárgyalása után kiemelte, a lakosságot idõben fogják
tájékoztatni minden fejlesztés megkezdése elõtt.

Sport, egészség, mozgás
Nyíregyháza is csatlakozott a Mozgás Receptre prog-

ramhoz, így az orvosok akár már fizikai aktivitást is ír-
hatnak fel receptre a pácienseknek. A Mozdulj Nyíregy-
háza! õszi programjai hamarosan indulnak, ezek között
lesz olyan foglalkozás, amelyet a háziorvos is felírhat.
Ezek helyszínéül az új Szabadidõsport-központ szolgál
szeptember 23-tól, amely a Városi Stadion mellett épült.
Október 5-én pedig Nyíregyházára érkezik a Richter
Egészségváros program, ingyenes szûrések és egészség-
ügyi tanácsadás, valamint ismeretterjesztõ elõadások is
várják majd az érdeklõdõket a Kossuth téren.

Hitel nélküli gazdálkodás
Az önkormányzat elsõ féléves költségvetési gazdálko-

dása alapján Varga János könyvvizsgáló szóbeli kiegé-
szítésében úgy fogalmazott, egyértelmûen megállapítha-
tó, hogy az intézményrendszer mûködéséhez és fenntar-
tásához, valamint a fejlesztésekhez szükséges források
rendelkezésre állnak a városnál, majd kiemelte, hogy a
város hitel nélkül gazdálkodik. A mostani idõszakban
kiemelt jelentõségû egy önkormányzat számára, hogy
gazdasági és pénzügyi stabilitással mûködhet – tette hoz-
zá dr. Kovács Ferenc.

A képviselõk 23 elõterjesztésrõl nyílt, majd további 4
napirendi pontról zárt ülésen döntöttek múlt hét csütörtö-
kön, a városi közgyûlésen.

(Szerzõ: Nagy Boglárka)
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A magyar gazdaság kilátásai jók, egy óvatos derûlá-
tással kell a jövõre tekinteni, ezt hangsúlyozta a pénz-
ügyminiszter a Nyíregyházi Egyetemen, a 62. Közgaz-
dász-vándorgyûlés második napján, szeptember 6-án.
Varga Mihály úgy fogalmazott, az elmúlt négy évben
olyan kihívások sorozatát éljük át, amelyre korábban
senki nem gondolt, de a múltat le kell zárni és a jövõvel
foglalkozni. Bóka János európai uniós ügyekért felelõs
miniszter elõadásában azt hangsúlyozta: a magyar EU-
elnökség a változást képviseli.

A 62. Közgazdász-vándorgyûlés második napja szek-
cióülésein többek között a stabilitás, a jövõ kihívásai, a
fenntarthatóság és a versenyképesség témakörökben tar-
tottak elõadásokat, illetve kerekasztal-beszélgetéseket.

A magyar EU-elnökség

A vándorgyûlés egyik vendége volt Bóka János euró-
pai uniós ügyekért felelõs miniszter is, aki a magyar EU-
elnökség céljairól tartott elõadást. Hangsúlyozta, Magyar-
ország uniós tagsága a 20 évvel ezelõtti belépéskor, és
ma is általános támogatottságot élvez. Bóka János fon-

Óvatos derûlátás a magyar gazdaság kilátásairól

tosnak nevezte, hogy az EU legsikeresebb programját, a
Kohéziós Politikát is úgy fejlesszék tovább, hogy az a
jövõben is képes legyen teljesíteni eredeti céljait, az el-
maradott régiók felzárkózását. – A költségvetési keret
elõkészítése az EU bõvítésétõl sem függetleníthetõ, ami
az elnökségi prioritások szempontjából szintén fontos.
Egyes tagállamok szerint a bõvítés pedig nem függetle-
níthetõ az Európai Unió belsõ reformjától. A dilemma itt
természetesen Ukrajna. Az egyik forgatókönyv azzal jár-
na, hogy a ma ismert kohéziós és mezõgazdasági politi-
ka megszûnne létezni, a másik forgatókönyv pedig az-

zal, hogy a teljes jogú tagságot legalább
több évtizedig tartó átmeneti idõszak
elõzné meg, ami pedig a tagállami
egyenlõség koncepciójának teljes át-
alakulásához vezetne – mondta Bóka
János európai uniós ügyekért felelõs mi-
niszter.

Óvatos derûlátás
Varga Mihály pénzügyminiszter „A

magyar gazdaság lehetõségei a bizony-
talan nemzetközi környezetben” cím-
mel tartott elõadást a 62. Közgazdász-
vándorgyûlésen. Elmondása szerint az
elmúlt négy évben olyan kihívások

sorozatát éljük át, amelyre korábban senki nem gondolt.
A háború azonban még tart, így ebben a helyzetben kell
értékelni a magyar gazdaság helyzetét. – A Covid és a
háború okozta helyzetet leküzdöttük, az inflációt letör-
tük, a kamatpálya elkezdett csökkenni, ez lehetõvé te-
szi azt, hogy a hitelezés, a fogyasztás, a beruházások
lendületet kapjanak. Ez egy jó irány, természetesen
visszafogottak vagyunk, hiszen látjuk azt, hogy hányféle
nemzetközi konfliktus van még kibontakozóban és lát-
juk azt is, hogy a háború még nem ért véget – nyilatkoz-
ta Varga Mihály pénzügyminiszter, aki hozzátette, az ál-
lamadósság csökken, és a lakosság jövedelmi helyzete

javul, de a fogyasztás óvatos marad, mivel az emberek
elõször a Covid alatt elvesztett megtakarításaikat építik
vissza – hangsúlyozta a pénzügyminiszter. Ez a tenden-
cia más európai országokban is megfigyelhetõ.

Tervek 2025-re
Orbán Viktor miniszterelnök nemrég a közösségi olda-

lán osztott meg néhány részletet a 2025-ös költségvetés-
rõl, ebbõl kiderül, hogy jövõre 3–5 százalékos gazdasági
növekedéssel számol a kormány, a tervek szerint meg-
emelik a családtámogatások értékét. A bejegyzésben ar-
ról is ír, egy olyan kisvállalkozói program indítása is el-
kezdõdhet, amely nagymértékben segítheti majd a kis-
és középvállalkozókat.

(Szerzõ: Nagy Boglárka)
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Izgalmas programokkal tér vissza a
Lehozzuk Önnek a csillagokat!

Szeptember 10-én nyílt meg az idei Szépkorúak csipke-
kiállítása a Váci Mihály Kulturális Központban, ahol a

Nyíregyháza és Térsége Nyugdíjas Szövetség évrõl évre
bemutatja nyugdíjas tagjainak kézmûves és csipkecso-

dáit. A lenyûgözõ tárlat szeptember 25-ig várja az
érdeklõdõket.

A Váci Mihály Kulturális Központ ezúttal is izgalmas
kulturális programokkal várja az érdeklõdõket a hagyo-
mányossá vált Lehozzuk Önnek a csillagokat! rendez-
vénysorozat keretében, amely minden õsszel elindul. Az
idei kínálatban a színdaraboktól az egyszemélyes elõ-
adásokon, koncerteken át az operettig szinte minden
mûfajból válogathatnak a kultúrakedvelõk.

A város kulturális központja már nyolc éve lelkiisme-
retesen és gondosan szervezi meg a hagyományosan
õsszel induló Lehozzuk Önnek a csillagokat! programso-
rozatot. Az idei évben 15 kiemelkedõ produkció várja a
közönséget, melyek mind tartalmukban, mind színvona-
lukban az adott mûfaj élvonalába tartoznak.

Telt házas elõadások, népszerû vígjátékok
– A rendezvényeink zöme, tízbõl kilenc teljesen telt

házas, pótszékes elõadás, amelynek nagyon örülünk. Ez
komoly visszajelzés számunkra. Az a tapasztalat, hogy
hozzánk elsõsorban a felhõtlen vígjátékokra szeretnek el-

látogatni az emberek, éppen ezért az elõadások zömét
vígjátékok, komédiák adják majd ennek a programsoro-
zatnak, de természetesen vannak benne komolyabb da-
rabok, ismeretterjesztõ elõadások is. Mérõ László elõadása
például a mesterséges intelligenciával foglalkozik majd
januárban. Szép adventi koncertünk lesz Illényi Katicá-
val, élõzenekaros kísérettel. A két ünnep között egy vi-
dám darabot hozunk, ezúttal a Cigányszerelem címû
operettet láthatják a zenekedvelõk – tájékoztatott Mé-
száros Szilárd, az intézet igazgatója arról, mire lehet szá-
mítani az idei rendezvényen.  Az említetteken túl elláto-
gat Nyíregyházára Csányi Sándor is, a rendezvényt pe-
dig egy operett fogja zárni.

A könnyûzene és az operett varázsa
A Lehozzuk Önnek a csillagokat! hagyományõrzõ ese-

ményrõl még megtudtuk: az operettekre és könnyûzenei
koncertekre ugyanúgy nagy hangsúlyt fordítanak, mint a
vígjátékokra. – Az élõ zene nálunk kiemelten fontos, és
a koncertek gyakorlatilag mindig élõ zenével zajlanak,
hiszen ez jelenti a valódi színvonalat még a könnyûzene
terén is. Az operett, mint hungarikum, szintén fontos sze-
repet játszik, mind a nyíregyházi, mind az országos kö-
zönség számára. Az eseménysorozatban együttmûködünk
a Rátonyi Róbert Színházzal, amely országos turnékon
adja elõ a legnépszerûbb magyar operetteket magas szín-
vonalon – mondta Lázár István, az intézet közmûvelõdé-
si szakembere.

A Lehozzuk Önnek a csillagokat! programsorozat
szeptember 27-én veszi kezdetét a Boeing Boeing –
Leszállás Párizsban címû elõadással, és egészen jú-
niusig tart, izgalmas és változatos idõtöltést kínálva
a közönség számára.

(Szerzõ: Csatári Jázmin Abigél)

Öregedés Mûvészete
A Kelet-Magyarországi Szépkorúak Akadémiájának

ismeretterjesztõ elõadássorozatára várják az érdeklõ-
dõket a Váci Mihály Kulturális Központba, 15.00 órai
kezdettel.

Szeptember 18. Bessenyei György kora és mûvei.
Elõadó: dr. habil. Minya Károly intézetigazgató, fõis-
kolai tanár, Nyíregyházi Egyetem, Nyelv- és Irodalom-
tudományi Intézet.

Október 2. Növények a Bibliában. Elõadó: Boronkay
Ferencné, a Nyíregyházi Egyetem Tuzson János Bota-
nikus Kert nyugalmazott vezetõje.

Október 16. Túlélési technikák szépkorú közleke-
dõknek. Elõadó: dr. Kemény Lajos nyugalmazott fõis-
kolai docens.

○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○



Aktuális 2024. szeptember 16.

○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

9

Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
Nyíregyháza Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Vagyongazdálkodá-

si Osztálya (4400 Nyíregyháza, Kossuth tér 1.) kétfordulós, nyilvános pályázat
keretében BÉRBEADÁS ÚTJÁN TÖRTÉNÕ HASZNOSÍTÁSRA MEGHIRDETI
az alábbi ingatlanokat.

Az elsõ fordulóban a részletes pályázati tájékoztatóban meghatározottak sze-
rinti pályázat 2024. szeptember 20. napján (péntek) 12.00 óráig nyújtható be.

A második fordulóban, a versenytárgyalásra a részletes pályázati tájékozta-
tóban meghatározott idõpontban kerül sor.

A részletes pályázati tájékoztató – melyben foglaltak ismerete és betartása az
érvényes pályázat benyújtásának elengedhetetlen feltétele – átvehetõ a Polgár-
mesteri Hivatal Vagyongazdálkodási Osztály Nyíregyháza, Kossuth tér 1. „D”
épület I/150. sz. irodahelyiségében vagy letölthetõ a http://varoshaza.nyir-
egyhaza.hu/varoshaza/ingatlan-berbeadas és https://www.nyiregyhaza.hu/
palyazatok honlapokról. További információ kérhetõ személyesen vagy telefo-
non (30/833-8552; 42/524-524/325) ügyfélfogadási idõben.

A kiíró fenntartja magának azt a jogot, hogy érvényes ajánlatok esetén is a
pályázatot eredménytelennek minõsítse és egyik ajánlattevõvel se kössön szer-
zõdést.

Ünnepélyes keretek között nyitotta meg
a tanévet a nyíregyházi Leszja Ukrajinka
ukrán iskola szeptember 5-én. A háború
kitörése óta a kormány mindent megtesz
a Magyarországra menekült ukrán csalá-
dok és gyermekek ellátásáért, és fontos-
nak tartja a hazánkban élõ ukrán közös-
ség fejlõdését és megerõsödését is.

Becsengettek a Leszja Ukrajinka Orszá-
gos Ukrán Nemzetiségi Nyelvoktató Isko-
la diákjainak is, az intézmény a Zelk Zol-
tán Angol és Német Kéttannyelvû Általá-
nos Iskola épületében tartotta tanévnyitó
ünnepségét, ahol ukrán nemzetiségû gye-
rekek tanulják, tökéletesítik anyanyelvi és
hazájukkal kapcsolatos ismereteiket. – Idén
már második éve mûködik Nyíregyházán
az ukrán nyelvoktató és honismereti isko-
la. Az osztályba ukrán nemzetiségû és ket-
tõs állampolgárságú családok gyermekei
járnak. Az iskola lehetõséget biztosít szá-
mukra, hogy anyanyelvüket és kultúráju-
kat ápolják – mondta Mushka Vladyslav,
Ukrajna Nyíregyházi Konzulátusának meg-
bízott vezetõje.

Identitásmegõrzés és
anyanyelv tanítása

A tanórákon a gyerekek ukrán nyelvet,
olvasást és írást tanulnak. A kisebbek játé-
kos módon ismerkednek a nyelvvel, pél-
dául énekekkel, játékokkal, mesékkel és
rajzolással. Az iskolát a Magyarországi
Ukrán Országos Önkormányzat finanszí-

Új tanév indult a nyíregyházi
ukrán iskolában is

rozza. Az elsõ ilyen iskola Budapesten nyi-
totta meg kapuit, majd tavaly Nyíregyhá-
zán is megnyílt egy új intézmény. – A vá-
ros támogatja nemcsak az ukrán, hanem
más nemzetiségi önkormányzatokat is ab-
ban, hogy megõrizzék identitásukat és
anyanyelvüket. Ez rendkívül fontos, hiszen
mindez nemcsak színesíti, hanem erõsíti is
a várost – nyilatkozta dr. Ulrich Attila, Nyír-
egyháza alpolgármestere.

Az ünnepség vendége volt vármegyénk
szülötte, Bacskai József, Magyarország ung-
vári fõkonzulja, aki köszöntõjében hangsú-
lyozta, a tanévkezdés egy új, izgalmas út
kezdetét jelenti. Ez az út az ismeretlen tu-
dományok, az ukrán kultúra felfedezéséhez,
megértéséhez és elsajátításához vezet. – A
tanulás során nem a kapott érdemjegy a leg-
fontosabb, hanem az, hogy a megszerzett
tudásra mindig emlékezzetek, és azt az élet-
ben is alkalmazni tudjátok – szólt a diákok-
hoz köszöntõjében a fõkonzul, aki egyúttal
háláját fejezte ki a pedagógusoknak áldo-
zatos munkájukért.

(Szerzõ: Szabó Gabriella)

Sérült Gyermekek Napja:
3000 látogató az állatparkban

3000-en látogattak el szeptember 10-én
a Nyíregyházi Állatparkba, mely már 20.
alkalommal biztosított ingyenes belépést
a fogyatékkal élõk és kísérõik számára az
„Ez a mi napunk” Sérült Gyermekek Nap-
ja rendezvény keretein belül. A legnagyobb
érdeklõdés a májusban nyílt Jégvilág att-
rakció iránt mutatkozott.

Az ingyenes program jó lehetõség volt a
fogyatékossággal élõk számára, hogy kikap-
csolódjanak és közösségi élményekben része-
süljenek. – Szeretnénk kifejezni a támogatá-
sunkat ezen a napon is, hogy érezzék, a min-
dennapok gondjaival nincsenek egyedül. Az
önkormányzat, az itt dolgozó cégek, hivata-
lok támogatni szeretnék önöket, és én külön
szeretném megköszönni az ÉFOÉSZ-nek el-
nök asszonyon keresztül, hogy minden nap
segítik az önök életét – mondta köszöntõjé-
ben dr. Kovács Ferenc polgármester.

A Jégvilág nagy sikert aratott
A legnagyobb érdeklõdés a májusban

nyílt Jégvilág attrakció iránt mutatkozott. –
Az idei szezon során bebizonyosodott,
hogy helyes döntés volt megépíteni Nyír-
egyházán a Jégvilágot, hiszen sokan emi-
att látogatnak el hozzánk. Az állatparkban
rengeteg állat és érdekesség található, de
jelenleg a Jégvilág az elsõ számú újdon-
ság. Az akadálymentesítést is figyelembe
vettük, így a fogyatékkal élõk számára is
könnyen hozzáférhetõ az élmény és a lát-
vány – nyilatkozta Gajdos László, a Nyír-
egyházi Állatpark igazgatója.

Az állatparki attrakciók mellett a részt-
vevõk számára egyéb programlehetõségek
biztosították a jó hangulatot. Ezek között a

csillámtetoválás, az arcfestés, a kézmûves
foglalkozások, a Ki mit tud?, az ügyességi
vetélkedõk és a kvízjátékok voltak a leg-
kedveltebbek. – Ez már a 32. Sérült Gyer-
mekek Napja, az állatkertben pedig 20.
alkalommal vagyunk. Fontosnak tartjuk ezt
a találkozót, nemcsak azért, mert szórakoz-
tató programot kínál, hanem azért is, mert
lehetõséget ad arra, hogy kapcsolatokat
építsenek – emelte ki Hankóné Tóth Olga,
az ÉFOÉSZ Sz-Sz-B Vármegyei Egyesület
elnöke az eseményen.

A Michelin Hungária Kft. 19 önkéntese
vett részt a programon, õk biztosították az
éhségûzõ finomságokat. Florian Fischer
ügyvezetõ a megnyitón arról beszélt, hogy
a Michelin Hungária folyamatos támoga-
tója az Értelmi Fogyatékossággal Élõk és
Segítõik Országos Érdekvédelmi Szövetsé-
gének, hiszen fontosnak tartják az integrá-
ciót és a társadalmi felelõsségvállalást.

(Szerzõ: Kemecsei Fanni)
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Tizenkettedik évadát kezdi a Móricz Zsigmond Szín-
házban Kosik Anita, aki 2013-tól musicalekben, drámák-
ban és gyerekdarabokban egyaránt színpadra lépett, s
persze koncerteken is megmutatta énektudását.

Számos szerepe közül kedvenceim közé tartozik (pél-
dául) Carmen, a Castel Felice Szépsége, a Chicago Velma
Kellyje, Valois Erzsébet a Don Carlosból, Kattrin a Kurázsi
mamából, Ivy Weston az Augusztus Oklahomából, Anna
a Teljesen idegenekbõl, Marianne a Delilából, vagy ép-
pen Sheena a Családi játszmákból. 

Az idén négy bemutató várja. Az Anconai szerelme-
seknek már megvolt az elõbemutatója, a Játszd újra, Sam!
próbafolyamata elkezdõdött, a jövõ év elsõ felében jön
majd az Alul semmi és A király beszéde.

– Feltöltõdve tértél vissza a következõ évadra?
– Igen. Horvátországban és a Balatonnál nyaraltunk.

Most jöttem rá, hogy minden évben hetekre lenne szüksé-
günk, hogy kipihenjük a megterhelõ évadot. Nemrég ol-
vastam, hogy idén a magyarok hatvan százaléka sehova
nem jutott el nyaralni... Általában mi sem engedhetjük meg
magunknak ezt a költekezést, pedig az elegendõ mennyi-
ségû, minõségi pihenés mentális befektetés, elemi szük-
séglet. Úgyhogy idén durr bele, felpakoltuk a konzerve-
ket, megsütöttem elõre a zsömlémet (gluténmentesen kell
étkeznem), van melegentartónk, a hátizsákomban ott a
hûtõtáska. Kis lábon is lehet messzire jutni! A mindenna-
pos étterembe járás persze nem volt opció, inkább együtt
fõzünk, szendvicsezünk. Egy szó, mint száz: jólesett a pi-
henés, szép élményekkel gazdagodtunk.

– Az Anconai szerelmesek sikerdarab volt bõ két évti-
zede.

– Ohó! Láttuk nyáron Anconát a hajóról! Illetve, ha sas-
szemünk lenne, talán akkor láttuk volna, de a lényeg, hogy
szemben, a távolban ott volt ez a városka.

– Dalra fakadtál?
– Nem, inkább videókat készítettünk, hogy a tél köze-

pén majd legyen min nevetni.
– Négy telt házas esttel indult új útjára az egykori si-

kerdarab, ami már a mostani változatban is annak ne-
vezhetõ. Néhány kollégád elõzetesen tartott az összeha-
sonlítástól... Te?

– Egyáltalán nem érdekelt a múlt. Tudtam, hogy siker
volt, de nekünk most és ezt kellett színpadra állítani. Szí-
nészként ugyanúgy kell hozzáállnunk az alakok megfor-

Az élet örömét sugallja az Anconai szerelmesek
nem itt társulati tagok, például Szvrcsek Anitával, Pusival.
Jól szórakozunk majd mi is, a közönség is.

– Elkezdtétek próbálni a Játszd újra, Sam!-et, október-
ben mutatjátok be. Látsz már belõle valamit?

– Igen. Elsõsorban Zolka (Tóth Zolka) és Ziti (Széles Zita)
párosának örülök, nem is tudom, láttam-e õket együtt ilyes-
mit játszani. A próbákon szuperül mûködnek. Zitiben nem
nehéz Diane Keatont felfedezni, Zolka hangja pedig ér-
dekes módon hasonlít Kern Andráséra, aki a fejemben
örökre összeköttetett Woody Allenével. Megjelenik majd
Horváth László Attila, mint Humphrey Bogart – ez önma-
gában megér egy misét. A színdarabot Rák Zoltán rende-
zi, akivel remekül dolgoztunk együtt tavaly a Családi játsz-
mákban.

– Közönségsiker lesz?
– Azt nem tudom, hogy Woody Allen sajátos humorára

mennyire lesznek vevõk, hiszen ez egy szövegcentrikus,
iszonyú iróniával, öniróniával operáló mû. Kevés benne
az akció, engem mégis nagyon szórakoztat. Jó próbafo-
lyamatban vagyunk, nagyon élvezem, bízom benne, hogy
megtalálja a közönségét. A Kamarába való darab, ott kö-
zelrõl lehet nézni a szemöldökrezzenéseket is.

– Jön majd az Alul semmi, februárra tervezett bemuta-
tóval.

– Nem ismerem, de azt tudom, hogy nagy férfi-vetkõ-
zések lesznek, nõi sikolyokat sejtek elõre a nézõtérrõl (ne-
vet), s abban reménykedem, hogy imádni fogják a fiúkat
egyenként és együtt is. Én az egyik munkásból lett
chippendale feleségeként lépek színpadra az egykori kul-
tuszfilm musical változatában.

– A király beszéde áprilisi bemutató. Tudsz róla vala-
mit?

– Azt tudom, hogy én a walesi herceg felesége leszek,
Gulácsi Tamás pedig maga Colin Firth. De nagyon! Nézz
rá, õ az! Plusz hercegi tartás, tekintélyt parancsoló kisugár-
zás és végtelen érzékenység. Királyi alapanyag. York her-
cegeként beszédhibás, és rendkívül kellemetlen helyzetbe
kerül. Újra együtt játszik majd Tomi és Horváth László Atti-
la (õ a beszédtanár)! Õket párba rakni helyes cselekedet:
hasonló kaliberek hasonló ízléssel... Lackótól mindig lehet
tanulni, vele egy színpadon lenni mindig ünnep. Az igazi
nagyság egyszerû, egyre inkább ezt kezdem felfogni. Nem
kell hõbörgés, lózung, hab. Ha egy kolléga környezetében
szabadabb vagy mint egyébként, az nagy érték!

(Szerzõ: Kováts Dénes)

málásához, ugyanúgy meg kell vizsgálnunk, kik õk, mi-
lyen viszonyban vannak egymással, mint akkor tették. Ami
a próbafolyamatot illeti, nagyon jó volt Keszég Lászlóval
dolgozni, rendkívüli humora van, s rend a próbáin, túlka-
pások, szétfolyások nélkül. A történet bájos, tele slágerek-
kel, ezért is szeretik a nézõk.

– Milyen nõ Dorina? Szereted játszani?
– Igen, szeretem. Szerelmes Tomaóba, mint egy ágyú,

rettentõen életvidám, nem lehet kitolni vele, bár bizonyá-
ra történtek az életében kevésbé vidám dolgok. De nem
hinném, hogy hosszú ideig le lehet õt gyûrni.

Ez a kis anconai városrész olyan, mint egy „kék zóna”
(A kék zónákban él a legtöbb 100 év fölötti/körüli lakos,
valamint itt a legalacsonyabb a különbözõ idegrendszeri,
szív- és érrendszeri, illetve daganatos megbetegedések
aránya. – K. D.), jó szomszédok lakják, akik csipkelõd-
nek, megviccelik egymást, de a konfliktusok ellenére is
számíthatnak a másikra, mert azért szeretõ, jó szándékú
emberek. Még a simlisek is. Az életöröm, a kapcsolódni
vágyás jellemzi õket. Szerintem azért népszerû ez az elõ-
adás, mert sugárzik belõle az életszeretet, mert zenés-tán-
cos és mert szerelmes, ami nagyon fontos. És azt sugallja:
meg lehet oldani dolgainkat. Nem árt néha így gondol-
kodni a világról...

– Szeptemberben elkezdtétek a Játszd újra, Sam! pró-
bafolyamatát, közben színpadra lépsz kétszer egy régen,
még a 2018/19-es évadban bemutatott sikerdarabban, az
Oscarban.

– Az Oscarban Pusi (Puskás Tivadar), mint szappangyáros
rommá poénkodta magát, vitte hátán az elõadást.

– És az általad megformált Jacqueline?
– Egy huncut, szerelmes szélhámos, akit lenyûgöz a

nyers férfierõ. Szép is, ravasz is, néha buta, ahogy mi mind-
annyian. Jó lesz találkozni a régi játszótársakkal, akik már
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31. Nemzetközi Levéltári Nap
Az MNL Szabolcs-Szatmár-Bereg Vármegyei Levél-

tára várja az érdeklõdõket a 31. Nemzetközi Levél-
tári Napjára szeptember 19-én 9.30-tól a levéltár ku-
tatótermébe.

„A rendezvénynek több célja van: a helyi tudomá-
nyos élet egyik bázisintézményeként szeretnénk, ha az
érdeklõdõk a helytörténet-kutatás és a történettudomány
legújabb eredményeirõl ízelítõt kaphatnának, fontosnak
tartjuk a saját munkánk és eredményeink folyamatos
kommunikálását az itt élõknek, valamint a szakmai kap-
csolatépítések fontos platformja az éves nagyrendezvé-
nyünk. A tudományos konferencia címe Konfliktusok és
megoldások, amelynek keretében a történelem olyan
epizódjait kívánjuk felidézni, amelyek megváltoztatták
a térség és a térségben élõk életét. Célunk, hogy az ese-
ményfeltáráson túlhaladva a források feldolgozásának
más megközelítési módjait mutassuk be, illetve az or-
szágos traumák és kivezetõ utak helytörténeti megjele-
nésére is rámutassunk” – olvasható az ajánlásukban.

Új kezdet
Nagyné Petró Viktória kiállítása. Megnyitja és mode-
rálja: László Gézáné. Beszélgetõtárs: Antal Éva.
Megnyitó: szeptember 16. 16.00 óra.
Megtekinthetõ: szeptember 30-ig. Helyszín: Móricz
Zsigmond Megyei és Városi Könyvtár, kamaraterem.

Kötetbemutató
Cey-Bert Róbert Gyula: A sólyom embere küldetése –
A szabadság és halál útján címû kötetének bemutatója.
A szerzõvel beszélget: Püski István (Püski Kiadó).
Idõpont: szeptember 20. 17.00 óra. Helyszín: Móricz
Zsigmond Megyei és Városi Könyvtár, kamaraterem.

70 + 7
Székhelyi Edith és Balogh Géza képzõmûvészek kiállí-
tása.
Megtekinthetõ: szeptember 21-ig. Helyszín: Nyíregy-
házi Városi Galéria és Pál Gyula Terem.

„A Hosszú Fehér Felhõ földje: Új-Zéland”
Sipos László (PhD) vetítettképes elõadása.
Idõpont:  szeptember 23.  16.30-tól. Helyszín:  Móricz
Zsigmond Megyei és Városi Könyvtár, konferenciaterem.

Kerékpáros örökségtúra
Idén ismét széles palettán kínált aktív, kerékpáros túrale-

hetõségeket a Nyíregyházi Turisztikai Iroda és a Középkori
Templomok Útja Egyesület, melynek utolsó programján
október elején vehetnek részt az érdeklõdõk.

Október 5.: Örökségtúra a Biharban (61 km)
A túrákkal kapcsolatban további információk a https://

www.oroksegtura.hu/szervezett-oroksegturak weboldalon
találhatóak, elõzetes regisztrációra is ezen a felületen van
lehetõség.
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A Burattino Bábszínház programja
Szeptember 21. 11.00: A fogtündér
Szeptember 21. 16.00: A fogtündér
Szeptember 22. 10.00: Kukta kutya õrségben
Szeptember 28. 11.00: Tiszta buli
Szeptember 28. 16.00: Vitéz László kalandjai
Szeptember 29. 10.00: Vitéz László kalandjai

Helyszín: Korzó Bevásárlóközpont, „B” épület 2.
emeleti bábszínházterme.
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KÉSZ-elõadás
A KÉSZ Nyíregyházi Csoportja elõadást szervez Hiszek

az Egyben és a Nullában, a mindenható Datában – Ki va-
gyok én a mesterséges intelligenciának? – Szülõi szerep a
technika világában címmel szeptember 17-én 17.00 óra-
kor a vármegyeháza dísztermében. Elõadó: Kajtor Domon-
kos SJ (jezsuita atya).

Idén immár hatodik alkalommal rendezik meg a Nyír-
egyházi Extreme Trail Weekendet szeptember 21-én és
22-én, az Aquarius Élmény- és Parkfürdõ területén. A
szombati napon akadályfutásra kerül sor gyermek-,

normál és elit 10 kilométeres távon. Vasárnap terepfutás
várja a résztvevõket, 5 és 10 kilométeres szakaszokkal.
A szervezõk idén is készülnek újdonságokkal, hogy még

izgalmasabbá tegyék a versenyt. (További részletek:
nyiregyhaza.hu)
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„Most jó kedvvel ünnepeljünk!” 2.
A város képviselõ-testülete már 1914-ben elfogadta

Imre János ügyvéd arra vonatkozó indítványát, hogy az
örökváltság megszerzésének tíz évvel késõbb esedé-
kes 100. évfordulójára tegyék meg az elõkészületeket,
és a költségvetésbe állítsanak be erre a célra évi 1000
koronát. A nagyszabású ünnepségsorozat elõkészítését
1923 õszén kezdték el Szohor Pál fõjegyzõ és Kardos
István kultúrtanácsnok vezetésével. Ekkor fogalmazta
meg a Nyírvidék lapjain Szohor, hogy „olyan jelentõs
dátum ez a város életében, mely mellett Petrikovics
János csizmadiamester késõi unokái nem haladhatnak
el méltó megemlékezés nélkül”. A történelmi múlt és
a hagyományok tisztelete mellett példát is kívántak
adni az ifjúságnak, „miként kell gyenge emberi alko-
tás kereteibõl virágzó, életképes várossá fejlõdni ki”.

A megemlékezések központi eseményéül egy olyan
impozáns kiállítás megrendezését határozták el, amely
„hû tükre lesz a város gazdasági, ipari, kereskedelmi,
kulturális, közigazgatási fejlõdésének, annak a dicsõ-
séges eredményekben gazdag útnak, amelyet a város
az elmúlt százesztendõ alatt tett meg”. Ennek érdeké-
ben a város polgárait is arra biztatták, hogy kutassanak
fel minden olyan relikviát, amely a város történetéhez
kapcsolódik és kiállítható.

Az ünnepségekre készülve a városvezetés parkosí-
totta a Bessenyei-szobor körüli területet. Kallós Ede al-
kotása akkor még eredeti helyén, a vármegyeháza elõtt

állt, elég méltatlan körülmények között, de most min-
denki nagy megelégedéssel fogadta környezetének ren-
dezését. Az utcákra és a terekre szemétgyûjtõket he-
lyeztek el, addig ugyanis az út mentén kupacokba hord-
ták össze a szemetet. A háztulajdonosokat is felszólí-
tották, mintegy erkölcsi kötelességül téve számukra a
házuk elõtti járdák tisztán tartását. Minden jel arra
mutatott, hogy nagy ünneplésre készül a város, amely-
re nemcsak a megye, hanem az ország minden részé-
bõl várták a vendégeket, akiknek az elszállásolására
szintén a városlakók segítségét kérték szabad lakóré-
szeik felajánlásával.


